
 

 

Besluitenlijst Auditcommissie 

Datum 07-02-2017 
Tijd 20:00 - 22:00 
Locatie MBG 022 
Voorzitter K. Nederhoff 
Omschrijving Let op! De vergadering start om 20:00 uur. 

 
Tijd: 20:00 - 21:25 uur 
Locatie: MBG022 
Voorzitter: C. Nederhoff 
Commissiesecretaris: B. Gerdingh 

 
Commissieleden:     
  

G. Mos 
J. Visser  
A. Wakelkamp 
 

Afdelingshoofd financiën: 
 

N. Ooijevaar 
 

Tevens aanwezig: R. Bouman (Partner BDO) 
G. van Dam (Audit manager) 
D. Steltenpool (publieke tribune) 

 
Afwezig: 

 
T. Steenbergen 

 

Kenmerk Omschrijving 
1 Opening 

De voorzitter heet iedereen welkom. 
Hij geeft aan dat de managementletter op tijd bij de griffie was en door hem in het 
weekend aan de leden is toegestuurd. 
 

2 Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 
 

3 Vaststellen verslag 13 december 2016 
Het verslag wordt vastgesteld. 
 

4 Bespreken managementletter (volgt 3 februari 2017) 
De heer Van Dam geeft een korte inleiding op de managementletter (ML). Af en toe 
aangevuld door de heer Bouman. 
Hij wijst op het dashboard dat in de ML te vinden is. Hierin staat op kernachtige 
wijze opgenomen wat de belangrijkste bevindingen zijn. Hij licht toe dat er nu alleen 
naar de opzet van de processen is gekeken. Omdat het een nieuwe klus is, blijkt het 
best lastig om de vier seizoenen aanpak te volgen. De verwachting blijkt te kloppen 
dat er niet voldoende gesteund kan worden op de VIC (verbijzonderde Interne 
Controle) Dat kun je bij een gemeente van deze grootte ook niet verwachten. 
Daarom zijn er aanvullende afspraken gemaakt over de samenwerking met de VIC 
functie. Bijvoorbeeld doordat BDO de onderwerpen selectie doet, wordt een grotere 
onafhankelijkheid ten opzichte van de organisatie verkregen. De samenwerking heeft 
nog niet tot opbrengst geleid. Mede door de achterstanden bij de VIC.  
 
De processen worden met een voldoende tot ruim voldoende beoordeeld. Het sociaal 
domein lijkt er goed voor te staan maar er is nog niet naar de bewijzen gekeken. Er 
zijn gespreksverslagen, er worden cliëntenquêtes afgenomen en er zijn rapporten 
van de zorginstellingen. Kortom op basis van de opzet van de processen lijkt het er 
goed voor te staan. 
 
Op vragen van mevrouw Wakelkamp antwoordt de heer Van Dam dat bij de patiënt 
nagevraagd wordt of de gefactureerde zorg ook daadwerkelijk geleverd is. Bij her-
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indicering is dat standaard. Bij het controleren van het sociaal domein wordt er dan 
ook voor gekozen om de controle in te richten volgens Alternatief drie (pagina 9 ML). 
 
Bij de SVB (Sociale VerzekeringsBank) is ongewijzigd beleid gevoerd. Daarom kan 
daar over 2016 weer geen goedkeurende verklaring worden verwacht. Er zijn geen 
dubbele checks op processen, er is een aantal controles uitgeschakeld en de controle 
op de prestatielevering PGB ligt dus bij de gemeente. Dat is nu juist erg ingewikkeld. 
Ze zien zichzelf als administratiekantoor en ze controleren dus niet op geleverde 
zorg. Daar staat tegenover dat er wel zorg continuïteit is en dat is ook erg belangrijk. 
Omdat bij PGB in tegenstelling tot de WMO vaak naar oplossingen in het eigen 
netwerk wordt gekeken, is de geleverde zorg lastig te controleren. 
 
Er zijn bevindingen bij het aanbesteden. Het is de vraag of alle contracten in het 
contractregister zitten. Er is geen duidelijke monitoring op de termijnen. Er is wel 
achteraf controle op de hoeveelheid debiteuren. 
 
Op vragen van de heer Mos geeft de accountant als antwoord dat: 

- Er geen enkele goed is omdat het lastig is om perfect te zijn. Voldoende 
betekent echter dat het voldoende is. Bij de Dashboard wordt er vooral 
gekeken naar of het proces klopt en het is van belang de focus daarop te 
houden.  

- Bij de IC (interne controle) werkzaamheden wordt er vooral gekeken naar of 
het er is. Daarna wordt getest of het ook echt zo gebeurt; 

- De IKB last in 2016 in een keer is genomen. Dat is echter een incidentele 
maatregel. 

 
Op vragen van de heer Visser en ook de heer Nederhoff wordt geantwoord dat: 

- De VIC inderdaad een zorgpunt is. De accountant geeft nogmaals aan dat zij 
van een gemeente van deze grootte ook niet anders verwachten. Er moet een 
afweging gemaakt worden tussen de extra kosten die het oplevert om de VIC 
te verbeteren tegenover de kosten die de accountant moet maken om dat op 
te vangen. Er zijn wel mogelijkheden om tot een verbeterde VIC te komen. 
Daarbij kan gedacht worden aan meer menskracht of samenwerken met 
andere gemeenten. Maar die afweging moet de gemeente maken. 

 
De heer Ooijevaar licht toe dat: 

- de VIC van Medemblik twee jaar geleden nog complimenten kreeg dat het zo 
goed was. 

- de aanvullende eisen steeds meer toenemen. 

- het lastig is om in KOM verband de VIC in te regelen omdat er 
inrichtingsverschillen per gemeente zijn. 

- er aanvullende maatregelen zijn genomen om voor de controle van de 
rekening klaar te zijn. 

- door de ziekte van een medewerker het pas echt opvalt hoe kwetsbaar je 
bent. 

- het past dat je een gesprek hebt over dit soort dingen dus daarom is het 
prima dat het in de rapportage staat. 

- de nieuwe accountant en de organisatie aan elkaar moeten wennen. Dat 
merk je bijvoorbeeld aan het feit dat de aanvullende vragen onbekend zijn 
en dat moet worden ingeregeld. Dat is nu klaar. 

 
Op vragen van de heer Nederhoff wordt geantwoord dat: 

- de auditcommissie alleen kennis kan nemen van de bevindingen. Het college 
moet nu aan het werk. 

- volgend jaar de auditcommissie kan kijken of er verbeteringen zijn. 

- er door extra inzet van capaciteit op de VIC, de stukken ruim voor de 
controle compleet zijn. 

- er geen overwegingen zijn om de raad over het meerwerk in te lichten. Het 
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meerwerk blijft dus onder de rapportage grenzen. 

- er door de accountant over het meerwerk afspraken zijn gemaakt met de 
heer Ooijevaar. 

 
Afsluitend geeft de accountant aan dat: 

- hij op dit moment verwacht dat er een goedkeurende verklaring zal komen. 
Daar moeten nog wel een aantal controles voor worden gedaan maar de 
verwachting is -op basis van de controle van de inrichting van de processen- 
dat het goed is. 

- De sisa-bijlage is een specifieke rapportage naar de minister over een aantal 
specifieke door het ministerie aangegeven posten. Zij doen verstrekkingen en 
controleren op basis van de SISA of het geld goed is uitgegeven. 

 
Tenslotte legt de accountant aan de auditcommissie voor dat hij verwacht dat 16 mei 
te vroeg is voor het bespreken van de jaarrekening. Dhr. Ooijevaar zal nog een 
exacte datum (red 13 juni 2017) aan de auditcommissie sturen. 
 
 

5 Bespreken vergaderdata 2017 
Het vergaderschema 2017 wordt besproken.  
Op verzoek van de accountant en in overleg met het afdelingshoofd financiën wordt 
besloten de om de bijeenkomst van 16 mei te laten vervallen en die op een later te 
bepalen datum plaatst te laten vinden (Red. inmiddels is bekend dat de bijeenkomst 
op 13 juni 2017 zal plaatsvinden. Het vergaderschema zal daaraan worden 
aangepast). 
 
De voorzitter geeft aan dat er een mail van de RKC is binnengekomen met daarin het 
onderzoek naar Burger- en overheidsparticipatie. De commissie besluit het rapport op 
7 maart te bespreken. Het rapport wordt van 19:30 tot 20:00 uur (voor)besproken de 
RKC kan dan vanaf 20:00 uur het rapport aan de auditcommissie toelichten. In dit 
kader wordt opgemerkt dat de commissie de sterke en minder sterke kanten van het 
rapport duidelijk zal benoemen. 
 
Tenslotte geeft de voorzitter aan dat hij gebeld is door de voorzitter van de RKC. Hij 
vertelt dat de voorzitter heeft aangegeven dat er een informatierapport over de 
toekomstvisie van de RKC aan de raad zal worden gestuurd. Daarbij zal een 
informatieavond georganiseerd worden. De commissie geeft aan er de voorkeur voor 
te hebben dat er tijdens de informatieavond alleen informatie wordt ingewonnen en 
geen mening over de toekomst van de RKC gegeven zal worden.  
 

6 Status 213a onderzoeken 
In het college van 7 februari heeft het college gekozen voor de volgende 
onderwerpen: 
Doeltreffendheid: Voor- en vroegschoolse educatie (VVE) 
Doelmatigheid: Beheer gebouwen. 
 
De commissie ziet geen overlap tussen de onderzoeken van de RKC en het college in 
dit kader.  
 
De commissie besluit dat de secretaris van de auditcommissie een mailtje stuurt naar 
de RKC om door te geven welke onderzoeken het college gaat doen. 
 
Daarbij wordt opgemerkt dat het college die meldingsplicht ook heeft. 
 

7 Rondvraag 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 

8 Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging. 
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